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Skôr, než sa ra–
čianski školáci 

rozbehli na letné prázd-
niny, viacerí z nich 
sa stretli v Sobášnej 
miestnosti tunajšieho 
miestneho úradu. Bolo 
ich rovných 45, aby si 
v sprievode svojich 
rodičov, učiteľov a 
spolužiakov najskôr 
pozreli krátky kultúrny pro-
gram detí z MŠ na Hubeného 
ulici. No a potom už nasle-
dovala tá veľká chvíľa, keď 
z rúk vedúcej Školského 
úradu Ivany Vargovej a 
vicestarostu Rače Rafaela 
Rafaja prevzali ocenenia 
Najúspešnejší žiak Rače. 
Bola to jedna veľká a zau-

jímavo poskladaná „rodin-
ka“ – od škôlkarov, až po 
školákov s veľkým číslom 
tenisiek na nohách. A presne 
také pestré boli aj oblasti, 
v ktorých sa stali niečím 
výnimočnými.

Radosť z vyznamenaných 
mali pochopiteľne aj ich 
učitelia, ktorým sa dostalo 

veľké poďakovanie za 
prácu v školách, aj v 
značne sťažených pod-
mienkach, ale tie nie sú 
nateraz dôležité.

Zástupca starostu 
R. Rafaj v príhovore 
zvýraznil, “že talent 
mnohých z detí, možno 
to bol tanec, spev, ale u 
tých väčších, je v prvom 

rade rozhodujúci talent na 
vedomosti a schopnosť ve–
dieť ich presadiť v živote. Bez  
chcenia a energie navyše 
sa výsledky nedostavia. U 
vás je to naopak. K týmto, 
možno prvým oceneniam 
vo vašich mladých životoch 
vám úprimne gratulujem.“

Martin Bartišek

O našich koreňoch
Aj keď si leto a začiatok septembra spájame najmä 

s oddychom, naša história dokazuje, že práve v tomto 
období sa hýbali dejiny. Prednostka MÚ Dagmar Kram-
plová vystúpila 5. júla pri príležitosti štátneho sviatku 
Cyrila a Metoda:

Sv. Konštantín (Cyril) a sv. Me-
tod sa vo svojej činnosti venovali 
napríklad založeniu slovenského 
písomníctva a literatúry, vzdelá-
vaniu našich predkov, alebo vytvo–
reniu právneho systému Veľkej 
Moravy. Sledovali však len jeden 
spoločný cieľ: Upevnenie sloven–
skej štátnosti v období, keď sa 

hranice ríší často menili, keď sa panovníci rýchlo striedali 
a existencia národa závisela aj od jeho kultúrnej vyspelosti, 
ktorej logickým vyvrcholením bola vlastná štátnosť. Tu sa 
nám filozof Cyril a právnik Metod javia ako ochrancovia 
nášho národa, ako bratia Slovania, ktorí prišli na pomoc 
slovenskému národu, v pohnutej dobe stredoveku.

Cyrilovi patrí vďaka za to, že ako filozof a spisovateľ 
vytvoril oficiálne prvé písmo všetkých Slovanov, hlaholiku. 
Vytvoril prvé diela slovanskej literatúry, najmä prvú báseň 
Proglas, veršovaný predslov k Svätému Písmu.

Metodovi zas slovenský národ vďačí za vytvorenie prvé-
ho písomného slovenského právneho poriadku. Slovenský 
zákonník Zákon súdnij ľjudem, či Nomokánon, patrili k 
najmodernejším v Európe.

Spoločnými silami sa im dokonca podarilo presadiť 
uznanie starého slovenského jazyka za štvrtý liturgický 
jazyk, čo by sme v dnešnej dobe mohli prirovnať k zarade-
niu medzi moderné diplomatické jazyky. Tieto všetky kroky 
viedli nielen k upevneniu slovenskej štátnosti či suverenity, 
ale najmä národného povedomia, ktoré bolo, je a navždy 
bude v ťažkých chvíľach rozhodujúcou silou určujúcou 
prežitie národa. K cyrilo-metodskej tradícii sa vracali ako 
ku rodinnému krbu generácie slovenských národovcov, pre 
ktorých bola vždy nielen inšpiráciou, ale aj dôkazom toho, 
že sme boli na našom území prví, s vlastnou kultúrou a 
štátnosťou, aj keď sa to mnohým nepáčilo a nepáči. Cyril 
a Metod zaradili Slovákov medzi moderné európske národy 
už v deviatom storočí. 

29. august - SNP
Oslavy 64. výročia Slovenského národného povsta-

nia sa začnú o 17.00 h kladením vencov k Pomníku 
padlým v Parku pri cintoríne, následne na Námestí An-
dreja  Hlinku. Kultúrny program pokračuje v amfiteátri 
Knižkova dolina, vystúpia DH  Grinavanka  a folklórny 
súbor Čečinka. Na záver zapálime vatru. 

1. september - Deň ústavy
Prijatie Ústavy SR si pripomenieme už po 16. krát v 

Parku na Detvianskej ulici o 17.00 h. Spoločne zasa-
díme lipku. Sviatočnú atmosféru dotvorí Dychová hudba 
Račianka.

Od septembra minulého roka prešlo vysie-
lanie Televízie Rača niekoľkými výraznými 
zmenami, čo určite postrehli najmä tí, čo ju 
sledujú pravidelne. Je len jasné, že sú ďalšie 
ciele, ktoré by sme radi dosiahli najmä na 
poli ešte užšieho prepojenia televízneho 
vysielania a života v 
Rači, ale nejde všetko 
naraz.

Vraví sa, že aj malé  
úspechy sú úspechy a 
medzi jeden z nich ro-
zhodne patrí aj rozšírenie 
vysielania TV Rača 
prostredníctvom siete internetu. Starosta Ján 
Zvonár už dávnejšie celkom nahlas deklaro–
val práve túto cestu rozširovania  vysielania 
a pôsobenia smerom k Račanom a teraz už 
aj smerom von, za hranice mestskej časti.  
Najskôr tu bola myšlienka, potom zopár 
rokovaní, technických zadaní a riešení až 

nakoniec podanie rúk nad hotovým dielkom. 
Ján Zvonár prijal generálneho riaditeľa 
spoločnosti OMEGA PLUS, s.r.o. PhDr. 
Ladislava Slaninku, aby si spoločne pozreli 
prvé vysielanie TV Rača cez internet.

„Mestská časť vytvorila všetky potreb-
né  podmienky pre 
takéto rozšírenie a 
naša spoločnosť, ktorá 
dodáva program, celý 
projekt realizovala a  
úlohy sa zhostila s plnou 
vážnosťou. Aj keď ide o 
lokálne vysielania, aj v 

tomto segmente existuje zdravá konkuren-
cia a my nemôžeme sklamať“  – zdôraznil 
L. Slaninka.  Aj na tomto neformálnom 
stretnutí odznelo, že nie je všetkým dňom 
koniec a stále máme čo zlepšovať a ponúkať 
Račanom. 
Martin Bartišek, konateľ TV Rača, spol. s r.o.

Račianska televízia, to je aj www.tvraca.sk

Malí ,,veľkí“ úspešní
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Vitajte v škole!
Pre vyše 1050 žiakov a 105 pracovníkov základných škôl v Rači 

sa začína nový školský rok. Nech je pre všetkých úspešný!
Takmer 600 detičiek materských škôl si na ten svoj ešte musí počkať.

Foto: Martin Bartišek

Vinobranie 19. - 21. 9. 2008
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Rokovanie otvoril a viedol doc. MUDr. Ján Zvonár, 
CSc., starosta Mestskej časti Bratislava-Rača

u MZ Bratislava-Rača - schválilo
Program zasadnutia, členov návrhovej 
komisie: Fedor Čerňan, Ing. Milan Jurečka, 
Ing. Tibor Krekovič, overovateľov zápis-
nice uznesení: MUDr. Jana Radošinská, 
Eva Červenková.
Program bol doplnený o – návrh na úpra-
vu rozpočtu na rok 2008 – pamätník An-
dreja Hlinku.

u MZ Bratislava–Rača – 
vzalo na vedomie
Správu o spôsobe plne-
nia uznesení Miestneho 
zastupiteľstva Bratislava-
Rača zo dňa 10.6.2008   

u MZ Bratislava-Rača – 
schválilo
Zmenu časti uznesenia č. 
235/06/08/P v časti a) aj b) 
nasledovne:
na dobu určitú 1 rok od 
1.7.2008

u MZ Bratislava-Rača – 
schválilo
Rozpočtové pravidlá Mestskej časti 
Bratislava - Rača

u MZ Bratislava–Rača – vzalo na ve-
domie 
Rozpočtové hospodárenie Mestskej časti 
Bratislava-Rača k 30. 6. 2008

u MZ Bratislava–Rača – vzalo na ve-
domie 
Stanovisko k petícii „Zásadný nesúhlas 
obyvateľov Východného s výstavbou pláno-
vaného bytového komplexu 875 bytov na 
Pasekách – petičné hárky /300 podpisov/“.

u MZ Bratislava–Rača – odstúpilo
Petíciu Hlavnému mestu SR Bratislava 
na ďalšie riešenie

u MZ Bratislava–Rača – žiada 
Hlavné mesto SR Bratislavu spracovať 
dopravnú štúdiu územia MČ Bratislava-
Rača a Vajnory ako územno-plánova-
cieho podkladu na doplnky, resp. zmeny 
územného plánu v dopravnom systéme 
Hlavného mesta SR Bratislavy.

u MZ Bratislava–Rača – vzalo na ve-
domie 
Stanovisko k petícii a postup stavebného úradu 
vybavenia petície „Nesúhlasu s výstavbou 
Polyfunkčného objektu Bratislava-Rača“

u MZ Bratislava–Rača – schválilo
- návrh VZN č. ..../2008 o určení výšky 
príspevku na čiastočnú úhradu nákla-
dov v školách a školských zariadeniach, 
ktorých zriaďovateľom je Mestská časť 
Bratislava-Rača       
- návrh na schválenie dotácií pre športové 
kluby: 
   BMX klub Rača vo výške 20 000,- Sk

   KPH Rača vo výške 17 000,- Sk
   MAC Rača vo výške 15 000,- Sk
   B.S.C. Bratislava vo výške 18 000,- Sk
   Športový klub Karate SEIWA 
   vo výške 17 000,- Sk
   VK ZK IMA vo výške 20 000,- Sk
   TJ Real Rendez vo výške 30 000,- Sk
   ZŠ Tbiliská vo výške 20 000,- Sk
- návrh na schválenie dotácie pre 
Občianske združenie ODYSEUS vo 
výške 20 000,- 
- návrh na vyplatenie odmeny za II. 

štvrťrok 2008 starostovi 
Mestskej časti Bratislava-
Rača vo výške 0,- Sk 
(finančné prostriedky 
určené na odmenu budú 
použité na pamätník An-
dreja Hlinku)
- návrh na vyplatenie 
odmeny za II. štvrťrok 
2008 miestnemu kon-
trolórovi Mestskej časti 
Bratislava-Rača vo výške 
30 % z vyplatených pla-
tov za obdobie apríl až jún 
2008
- návrh na vyčlenenie 
finančných prostriedkov 

v rozpočte na rok 2008 vo výške 1.mil.
Sk za účelom zhotovenia a osadenia 
pamätníka Andreja Hlinku
- návrh plánu kontrolnej činnosti na II. 
polrok 2008

u Interpelácie 
p. Krištofič – interpeloval staros-
tu „Firmy s majetkovou účasťou MČ 
Rača“.

u Záver
Starosta ukončil rokovanie Miestneho 
zastupiteľstva a poďakoval prítomným za 
účasť.

Miestneho zastupiteľstva Bratislava – Rača zo dňa 18. 8. 2008, uznesenie č. 241 - 254

Uznesenia z 13. rokovania

1. Referenta územného plánovania
Požadujeme: 
VŠ architektúra
odborná spôsobilosť na obstarávanie UPP a UPD vítaná
Platové podmienky: dohodou v závislosti od dĺžky praxe 
Nástup možný ihneď.
Informácie: tel. č. 49 112 471 Ing. arch. Iveta Virsíková 
e-mail: virsikova@raca.sk

2. Opatrovateľky občanov v domácnosti
Platové podmienky: dohodou 
Nástup možný ihneď.
Informácie: tel. č. 49 212731,12 Mgr. Belanová 
e-mail: belanova@raca.sk

ďalšie informácie: tel. č. 49 112 426, 
e-mail: somorovska@raca.sk

MESTSKÁ ČASŤ BRATISLAVA-RAČA
prijme do pracovného pomeru
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Uznesenia z 13. rokovania
Nie, nebudeme písať o hrdin-

stve a boji na život a na smrť 
podľa vzoru mušketierov. Podo-
benstvo k tomuto sľubu vo mne 
vyvolala návšteva Oddelenia vnú-
tornej správy. Jeho pracovníci 
majú na starosti bezporuchový 
chod celého úradu, ale i potreby 
vyše 100 zamestnancov. „Jedno-
ducho povedané, od ich žalúdkov 
až po výmenu žiaroviek, utesnenia 
vodovodu, kancelárske potreby, ako 
aj poistenie majetku, dochádzku 
a ďalšie činnosti“ uviedla ma do 
problematiky vedúca Mgr. Jarmi-
la Ďuríková. „Naša činnosť je 
taká rôznorodá, že si prakticky ani 
nemôžeme dovoliť, aby sa jeden 
pracovník špecializoval len na 
jednu oblasť, ale musí byť schopný 
zastupovať ostatných.“

Predstavme si, koľko úsilia nás 
stojí viesť domácnosť a to nás v nej 
žije málo. Každý má svoje potreby 
a požiadavky. „Žiaľ, veľmi ťažko sa 
nám niekedy plánuje dlhodobejšie. 
Niekedy ani naši kolegovia nepocho-
pia, že aj keď sme sľúbili, že prídeme 
vymeniť žiarovku, alebo posunúť 
skrinku, niekde začne tiecť voda, 
alebo treba uprednostniť čosi iné. 
A tak referát hospodárskej správy a 

logistiky musí stanovovať 
priority. Štyria technici 
hospodárskej správy - 
elektrikári, inštalatér a 
stolár sú na roztrhanie, 
lebo možno oproti iným 
mestským častiam, Rača 
je trochu atypická - úrad 
sídli na troch miestach, máme uby-
tovne, kultúrne strediská, a všetky 
budovy sú už pomaly na dôchodku. 
Takže sa aj stále niečo kazí. No a 
tri pracovníčky vybavujú poistenie 
majetku, fakturácie, objednávky, 
nákup kancelárskeho materiálu, 
čistiacich potrieb pre miestny 
úrad, evidenciu zmlúv, prevádzku 
služobných osobných motorových 
vozidiel, ale pomáhajú aj pri po-
riadaní kultúrno-spoločenských 
podujatí, na zasadnutiach rady a 
miestneho zastupiteľstva. Taktiež 
jedna zo spomenutých kolegýň je 
aj zastupujúca matrikárka“  Len 
chválospevy si zaslúži stravova-
cie zariadenie na Plickovej č. 18. 
Domácu chutnú stravu varia niel-
en pre zamestnancov úradu, ale 
i dôchodcov mestskej časti. „Na 
obed k nám však môžu chodiť všetci 
Račania, nemáme obmedzenia, 
každý si môže kúpiť stravné lístky,“ 

upresňuje Ďuríková. Registratúrne 
stredisko je tiež veľmi dôležité. 
„Zbierame veci z úradu a archivu-
jeme ich. Napr. bývalí zamestnanci 
stratia potvrdenia o zamestnaní,  
alebo uchovávame dokumentáciu 
o rekonštrukciách budov, nákresy 
a pod.“

Račania si môžu urobiť obraz o 
práci oddelenia hneď pri vstupe do 
budovy MÚ. Kancelária prvého kon-
taktu im ponúka osobne, ale i tele-
fonicky potrebné informácie.  Povie 
im, na ktorého pracovníka sa môžu 
obrátiť, ponúkne im aj potrebné 
tlačivá a poradí ako má postupovať. 
Je tam aj podateľňa, v ktorej evi-
dujú došlé a odoslané 
písomnosti, sťažnosti. 
Pracovníčky vykonáva-
jú aj osvedčovanie 
listín a vyberajú za 
ne správne poplatky. 
Rozdeľujú a distribuu-

jú aj dennú tlač v 
rámci miestneho úradu.

Súčasťou oddelenia je aj 
Ohlasovňa trvalých a prechodných 
pobytov občanov. Tam posky-
tujú aj informácie o mieste pobytu 
obyvateľstva na základe písomnej 
žiadosti, vydávajú potvrdenia.

Stále to nie je všetko. „Máme na 
starosti aj referát evidencie voličov, 
volieb a referenda,“ upresňuje 
Ďuríková. „Napríklad na budúci rok 
sú voľby prezidenta, do európskeho 
parlamentu, VUCky, a my máme 
na starosti všetko s tým súvisiace 
od zabezpečenia komisií, externých 
zamestnancov, zapisovateľky, 
školenia, ale i konkrétne voľby už 
zabezpečujeme technicky, stravou, 
jednoducho všetko musí fungovať 
tak, ako je to stanovené Minister–
stvom vnútra. Je toho nemálo a mali 
sme obdobie, keď sme sa nezastavili 
päť rokov.“

Oľga Janíková

Jeden za všetkých 
- všetci za jedného

Kancelária 1. kontaktu Andrea Zubalová 49 11 24 11,12 zubalova@raca.sk
Podateľňa Anna Letenajová 49 11 24 14 letenajova@raca.sk
Ohlasovňa Katarína Švarcová 49 11 24 99 svarcova@raca.sk
Hospodárska správa Dagmar Kadličeková 49 21 27 49 kadlicekova@raca.sk
 Janka Horváthová 49 21 27 42 horvathova@raca.sk
Správa registratúry Janka Kunertová 49 21 27 45 kunertova@raca.sk
Správca tržnice Anton Ďurčo 0915 727 316 durco@raca.sk
Stravovacie zariadenie Anna Lackovičová 44 63 40 05

Predstavujeme vámOddelenie vnútornej správyMÚ BA - Račawww.raca.sk, tel.: 49 21 27 41

Foto: archív
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Pozývame všetkých!
Blesková spoveď Anny Dudákovej  
z Referátu miestnych daní MÚ
1. Termín vinobrania: 19. – 21. september
2. Prečo v inom termíne, než ostatné roky: Vinobranie patrí 
 k najvýznamnejším kultúrno-spoločenským podujatiam v našej 
 mestskej časti a niekedy sa stávalo, že v tom istom termíne bolo 
 viacero podujatí aj v okolitých mestách a obciach. Vychádzame v 
 ústrety návštevníkom, aby  mohli navštíviť viaceré z nich.
3. Centrum vinobrania: Centrálna časť Rače – ulice Detvianska, 
 Nám. A. Hlinku, Alstrova, Jurkovičova a Knižkova dolina.
4. Prečo: Chceme sústrediť návštevníkov do kompaktnejšieho 
 priestoru a do  užšieho kontaktu s prírodou. Počas hodov si to 
 návštevníci pochvaľovali.
5. Situovanie stánkov: Na všetkých uvedených uliciach, 
 „Ulička remesiel“ bude pre zmenu v Knižkovej doline.
6. Kultúrny a sprievodný program: Jeho podstatná časť 
 je sústredená do amfiteátra.
7. Predaj stánkových miest: Je v plnom prúde, momentálne 
 ich je 330 a potrvá do samotného začiatku vinobrania.
8. Očakávania: Dôstojný priebeh so spokojnými návštevníkmi 
 a predajcami.
9. Odporúčania: Nezabudnúť na termín, urobiť si čas a prísť sa zabaviť.
10. Záverečné slovo: S nikým a o nič nesúperíme, len chceme pripomenúť 
 oslavy vinohradníctva a vinárstva v Rači podujatím, ktoré má tradíciu.
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Keďže som najmladším z 
poslancov, mojou prioritou 
je hlavne pomáhať mladým 
ľuďom pri riešení ich po–
žiadaviek, pochopiteľne aj 
tých, súvisiacich s kultúrou. 
Množstvo podujatí, ktoré or-
ganizovala Kultúrna komi-
sia, malo pozitívne ohlasy 
a najmä prispeli k zvýšeniu 
kultúrnych možností. Mestská časť má niekoľko 
kultúrnych stánkov. Sú nimi kultúrne stredisko na  
Žarnovickej ulici, v Krasňanoch a Impulz na Vý–
chodnom. Chceli by sme spojiť „veľkú“ kultúru do 
jedného stánku, ktorým bude Nemecký kultúrny 
dom. Je to hlavná priorita tohto volebného ob-
dobia, ktorú jednoznačne podporujem. Prevažná 
väčšina akcií by sa konala, bez ohľadu na počasie, 
tam. Renovácia tohto objektu bude najväčší 
úspech Mestskej časti Rača. Som nesmierne rád, 
že vďaka veľkému nasadeniu starostu a podpore 
nás poslancov sa pozemky patriace k Nemec–
kému kultúrnemu domu vysporiadali. Samozrej–
me, chuť všetky problémy riešiť, nám všetkým 
dodala aj podpora občanov či už finančná, alebo 
iná, za ktorú sa chcem úprimne poďakovať.

Určite si Račania všimli, že ako huba po daždi 
vyrástol Kaufland, ktorý v najbližšom období rozšíri 
možnosti zásobovania v našom regióne. Keďže 
oblasťou mojej práce je finančná a podnikateľská 
činnosť v Rači, považujem za veľký prínos zvýšenie 
konkurencie v tejto oblasti. Rača má obchodov s 
potravinami veľmi málo, čo sa môže odraziť vo 
zvýšení cien potravín, nakoľko konkurencia je 
veľmi malá. Pre mňa je podpora podnikateľskej 
činnosti veľmi dôležitá. Za veľký úspech taktiež 
považujem výstavbu športového ihriska v areáli 
Základnej školy Tbiliská 4. Pri realizácii tohto 
projektu veľmi pomohli aj Mgr. Marek Porvazník, 
športový referent Mestskej časti BA-Rača, ako aj 
môj kolega poslanec Jozef Mórik, ktorý taktiež 
aktívne prispieva k športovaniu Račanov. Aktuál-
nym problémom v Rači zostáva parkovanie, ako 
vo väčšine veľkých miest na Slovensku. Bude ak-
tívnym predmetom rokovaní, nakoľko aspoň jeho 
čiastočné riešenie by zlepšilo situáciu občanov. 

Nie je nám jedno ako sa žije Račanom, chce–
li by sme pre nich spraviť maximum, preto by 
som vás veľmi rád pozval na Poslanecké dni. 
Môžete tu predstaviť vaše požiadavky a názory, 
ktoré následne riešime. V Rači žije mnoho dob–
rých ľudí, ktorí si zaslúžia, aby ich životné pod-
mienky a prostredie sa zlepšili. Poslanecké dni 
sa konajú v spomínaných kultúrnych stánkoch 
Rače každý prvý pondelok v mesiaci od 18.00 
do 20.00 h.
S prianím toho najlepšieho
Bc. Ladislav Vörös 
poslanec MČ Bratislava-Rača, člen Finančnej 
a podnikateľsko-hospodárskej komisie

Slovo poslanca

Na sklonku júna bola aj bratislavská 
Rača dejiskom Stretnutia kresťanov. Toto 
podujatie písalo už svoj siedmy ročník a 
zúčastnili sa na ňom kresťania z Česka, 
Nemecka, Maďarska, Poľska, Rakúska 
a Slovenska. Tohtoročné slávnosti sa 
niesli v duchu témy: Spojení v Kris-

tovu – spoločne v Európe. V Rači boli 
nedeľné Služby Božie s Večerou Páno-
vou na ktorých sa predstavil aj zmiešaný 
spevokol Tatranského seniorátu. Okrem 
tohto prišli aj spevokoly z Brezovej pod 
Bradlom a Zvolenskej Slatiny.        

Text a foto: (mb)

Stretnutie kresťanov

Ako obyvatelia tejto mestskej časti chválime  
kvetinovú výzdobu v Rači v novom šate. Vysu-
nuté kvetináče  na stĺpoch verejného osvetlenia. 
To predsa už v Bratislave kedysi bolo a stačí sa 
pozrieť, ako to zmení ulicu.

Mária V. s rodinou

Vaše listy...
...nekončia v koši

Mestská časť Bratislava – Rača, MÚ 
Kubačova 21, príjme do trvalého pra-
covného pomeru na skrátený pracovný úvä-
zok, aktívnu dôchodkyňu (príp. študentku 
na dohodu) s kladným vzťahom k deťom 
(najlepšie s pedagogickým vzdelaním) na 
pozíciu prevádzkový pracovník Klubu 
matiek s deťmi. Bližšie informácie získate 
na Oddelení pre sociálne veci, kultúru a 
šport, tel. 02/49212712, 02/49212714, alebo 
na personálnom oddelení Miestneho úradu, 
tel. č. 02/49112426.
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Ona je riaditeľka MŠ na Cyprichovej ulici 
a on je rodič jedného z detí, ktoré túto škôlku 
navštevujú. Ich spoločný osud nepíše dlhú 
históriu, skôr naopak, ale zato mimoriadne 
dynamickú.

Keď sa Milan Náhlik rozhliadal po Rači, 
kde by mohol realizovať svoj smelý plán – 
postaviť tenisový kurt – taký prepotrebný v 
tejto mestskej časti, 
všimol si vcelku 
nevyužitý priestor 
rozsiahlej záhrady  
MŠ na Cyprichovej 
ulici. 

„Keď mala moja 
dcérka tri roky, vzal som 
ju na tenisový kurt a svo-
jou aktivitou a pohybmi   
presvedčila trénera, že 
má na tento šport. Jed-
noducho je talent a ten  
treba  rozvíjať,“ ho–
vorí zanietený otecko a 
pokračuje: „Aj v Rači 
je dosť detí, ktoré by sa 
rady venovali tenisu, 
je to však dosť nákladné a to si už mnohí rodičia 
nemôžu dovoliť.“ 

Potom už nasledovali rozhovory s riaditeľkou 
MŠ, ktorá má pre šport pochopenie a svoju prvú 
reakciu popisuje Margita Matkovičová takto: 
„Bola som nesmierne prekvapená s ponukou 
vybudovať vedľa škôlky kurt, súhlasili sme, podobne 

aj miestny úrad, nakoľko ani im neboli naše 
športové aktivity cudzie. Jednoducho sme si túto 
myšlienku osvojili.“

Jednou ranou dve muchy – aj toto určite platí 
v prípade výstavby kurtu. Krasňany dostanú novú 
možnosť športovania  a MŠ ho bude využívať 
na rôzne pohybové aktivity a navyše  odobranú 
zeminu využili na úpravu záhrady. 

Celý projekt a rea–
lizáciu sa rozhodol Milan 
Náhlik zafinancovať z 
vlastných zdrojov. „Nie 
je to vyslovene komerčný 
projekt, má v prvom rade 
silný sociálny rozmer, a 
to je pre mňa podstatné. 
S mestskou časťou mám 
nájomnú  zmluvu na 
desať rokov, a čo bude 
potom..., primárne bude 
kurt slúžiť škôlkarom a 
popoludní bude prakticky 
v mojej réžii“ dodáva za-
nietený rodič.

Je to zaiste príklad, 
ktorý skrýva veľa po–

zitív a pri štarte do života zaželajme všetkým jeho 
tvorcom a užívateľom len úspech a maličkosť. 
Aby sa mu vyhýbali neprajníci a vandali, ako sme 
stále svedkami ich vyčíňania z iných račianskych 
športovísk. Hojiť po nich rany stojí nemálo 
peňazí.

(mb)

Tenis v škôlke

Milan Náhlik a Margita Matkovičová 
na mieste budúceho ihriska
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Sú kone ťažné a chovné, 
hovorí sa. Takmer nikdy 

som si to neuvedomila tak, ako pri 
stretnutí s Račankou  EMÍLIOU 
MAŠLEJOVOU. Napriek tomu, že 
ju cesty osudu zaviedli do zóny inva-
lidity, húževnato sa prebíjala ďalej, 
a dokázala svoju činnosť podporiť 
aj peniazmi z eurofondov. Klobúk 
dole. A ten som mala v polohe úcti-
vosti po celý čas nášho rozhovoru.

g Nášmu pôvodnému stretnu-
tiu zabránilo čiastočne i to, že sa 
niekto pokúšal vlámať do vášho 
krajčírskeho salónu...

- Bola som znechutená, lebo ani sama 
neviem, čo tu ten zlodej očakával. Na-
pokon ani nevošiel dnu, ale aj tak, veď 
ja nemám zásoby, ani látok ani mode–
lov, tak neviem. Naozaj neznamená, 
že podnikateľ - znamená miliardár. 
Napríklad ja som si založila živnosť 
v deväťdesiatom štvrtom roku. Už 
vtedy mi bolo jasné, že chcem robiť 
niečo v oblasti módy. Odjakživa som 
sa venovala „handrám“. Vyštudovala 
som Strednú priemyselnú školu 
odevnú v Trenčíne, potom som robila 
v PRIORe a neskôr v OTEXe.

g A potom prišla „nežná“ revolú-
cia. Kde ste sa ocitli?

- Postupne som sa posúvala, šťastnou 
náhodou som sa dostala do Ateliéru 
mladej módy, ale napokon po jeho 
zrušení v priebehu roka som bola 
bez roboty. Mala som dve malé deti 
a ako tak sa to dalo, ale potom som 
sa dostala do situácie, že v 36 rokoch 
som vlastne pre zamestnávateľov na 
všetko stará.  

g Mnohé ženy to riešili tak, že 
všetku ťarchu nechali na manžela.

- Áno, je to asi jednoduchšie a môj 
manžel ma vždy podporoval, ale 
nikdy som nebola človek, ktorý chcel, 
aj napriek chorobe, pasívne sledovať 
život okolo seba.  Pred štrnástimi rok-
mi som si teda zriadila živnosť. Žiaľ, 

po tri a pol roku mi na pľúcach zis-
tili nález a po náročnej operácii som 
sa ocitla na invalidnom dôchodku. 
Medzitým som sa potĺkala ako tak, 
mama mi zomrela, svokru som doo-
patrovala, ale chvalabohu, aj dnes 
som šťastná, že som bola pri nich. 

g Ale to si žiada obrovské vypätie 
aj silu a neviem si predstaviť, že 
keď má človek problémy so svojím 
zdravím to zvládne.

- Som dosť silná, nebolo mi to jedno, 
zvieralo mi v hrudníku, nemohla som 

dýchať, aj teraz mám ešte veľa problé-
mov. Neovládam stopercentne ruky,  
mávam najmä poobede silné bolesti 
hlavy, mám problémy s trávením, ale 
to všetko nie je podstatné. 

g Ktosi múdry raz napísal, že 
človek musí byť najskôr na hl-
bokom dne, aby mohol ísť hore.

- Je na tom niečo. Zákony sa u nás 
vyvinuli tak, že napríklad z desiatich 
diagnóz vám uznajú jednu, a tak som 
o plný invalidný dôchodok prišla.  
Platby na odvody, ako živnostníčke mi 
zostali, a tak som oslovila známu, či 

sa nespojíme a nezaložíme krajčírsky 
salón. Na úrade práce mi poradili, že 
ak urobím projekt, bola by možnosť 
vytvoriť chránené pracovisko aj pre 
invalidnú zamestnávateľku.

g Projekt je jedna vec, nájsť sily 
iná, ale predať svoju prácu, to je 
tiež veľmi dôležité.

- S tým som nemala problém, veď 
som robila roky na obchodnom úseku 
a šiť, kresliť a jednať s ľuďmi som 
vedela. Na úrade práce mi umožnili 
urobiť si certifikát „Firemná agenda“. 

A to ma utvrdilo v tom, že väčšinu z 
vyučovaného ovládam z praxe a ne-
musím sa báť skúsiť živiť samu seba.  
Vytvorila som projekt na zákazkové 
šitie, úprava odevov a doplnkov, 
kde som uviedla všetko o sebe aj o 
svojich plánoch. Ako invalidku ma 
z úradu práce poslali do centra na 
Mokrohájsku, kde mi pomohli tech-
nicky projekt dotiahnuť a podať ho na 
schvaľovacie konanie, samozrejme 
po splnení všetkých podmienok. 

g Nazdávam sa, že toto je práve 
kameň úrazu, ak sa niekto o eu-
rofondy pokúšal. Sú strašiakom, 

najmä čo sa týka administratívy a 
údajne náročnosti projektov.

- Ak niekomu je jasné, čo vlastne 
chce a vie jednoznačne formulovať 
svoje myšlienky, nie je to taký veľký 
problém. A ďalšia vec, projektom sa 
nič nekončí. Je to len začiatok.

g Aký bol?

- Bolo to nádherné. Napríklad moja 
kolegynka a priateľka Jožka. Ja som 
vždy bola skôr na tie návrhy a ona na 
dopracovanie - na tú rutinnú robotu. 
A veľmi ťažko je mi hovoriť o tom, 
že jej zistili leukémiu a o dva mesia–
ce umrela. Bola úžasná a ešte dnes 
sa s tým neviem vyrovnať. Podobné 
sa stalo aj ďalšej kolegyni. Dáška  
zomrela dva týždne na to, čo Jojka 
odišla do nemocnice a obe mali iba 38 
rokov. Až vtedy si človek uvedomí, že 
sú v živote možno iné veci podstatné, 
ako si kedy myslel.

Mala som aj šťastie. Náhodou 
som sa dozvedela, že pán farár v ko-
stole vyhlásil, že by potreboval ušiť 
oblečenie pre miništrantov - upozor-
nil ma na to môj syn - tak som sa toho 
chytila, našťastie mi dali zálohu a tak 
sme tých 50 súprav ušili. Potom ma 
oslovila bývalá kolegyňa z OTEXu, 
aby som urobila návrhy na oblečenie 
pre spevácky zbor mesta Bratislavy. 
Urobila som pár návrhov a z troch 
uchádzačov som konkurz vyhrala. Na 
tom už dnes nezáleží, že sme vôbec 
nemali kapacity, doslova sme makali 
vo dne v noci. Podstatné je, že sme na 
začiatku vôbec mali čo robiť. Takže 
asi niečo, alebo niekto v tom maraz-
me stál nado mnou.

g Hovorí sa, že do módy a športu 
sa rozumie každý. Ja napríklad 
mám problém ísť do krajčírskeho 
salónu.

- Základ je, že musíte mať radi ľudí. 
Vedieť aj svoju prácu ponúknuť 
iným. Teším sa, keď moje zákazníčky 
prídu a povedia, že je u nás dobrá 
atmosféra. Naša práca, to nie je len 

Odjakživa som mala rada handry
Dotácia z eurofondov pomohla otvoriť krajčírsky salón, ale čo ďalej?

Foto: autorka
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Odjakživa som mala rada handry Amfiteáter v Knižkovej doline 
sa na sklonku júna stal rajom pre 
psíkov. Nielenže už po druhý krát 
súťažili o titul Račiansky havino, 
ale prišlo ich raz toľko ako vlani. 
Mohli predviesť svoju krásu a 
sympatický vzhľad, ale majitelia 
využili aj bezplatné odborné po-
radenstvo veterinárnych ambulan-
cií – MVDr. Mašanovej a MVDr.
Hlucháňa, pozreli si prezentáciu 
Slobody zvierat, hotelov a salónov 
pre psov, mohli nakúpiť rôzne 

kynologické pomôcky. V pomerne 
silnej konkurencii „labkáčov“ 
rôznych veľkostí, plemien s dlhým 
rodokmeňom, ale i bez neho, titul 
získala v kategórii PUPPY, mimo-
chodom kategórií bolo päť, živá a 
veselá yorkshirka Jenny.

Otvorenie Kultúrneho leta 
pokračovalo vystúpením skupiny 
Country Friends a na záver vy-
dareného popoludnia starosta Ján 
Zvonár za asistencie najmenších 
zapálil Jánske ohne.    (r)

Vrcholy kultúrneho leta 2008šitie a branie mier, to je aj schopnosť 
počúvať. Rada každému poradím, 
čo si obliecť, na akú príležitosť, 
kde si kúpiť látku, akú a koľko tre-
ba, zostaviť si postupne vzájomne 
kombinovateľný šatník, ktorý sa 
dá nosiť na všetky príležitosti. Nie 
každý si môže dovoliť, dať si šiť 
len z drahých látok a komplikované 
strihy. A o to vlastne ide, aby sme boli 
dostupní pre všetkých, ktorí potrebu-
jú odieť telo a potešiť dušu. 

g Vo vašom projekte máte však 
zakomponovanú aj úpravu odevov. 
A teda, to už moja mama vravela, 
že radšej ušije nové, ako má párať 
a prerábať. To si žiada veľkú 
trpezlivosť.

- Ale takto som budovala celú prevádz-
ku! Napríklad ja veľmi rada navrhu-
jem, vystrihnem, odskúšam a mám 
kolegyňu, ktorá to potom „dopigľuje“ 
ako sa vraví. Spolupracovníčky si 
hľadám také, ktoré majú vzťah k 
tejto robote a povedia si, čo robia 
najradšej a na tom staviame. Sme 
zohraté, obe samostatné a zákazky 
si rozdeľujeme podľa toho, čo treba 
urobiť, a čo ktorá radšej a lepšie vie–
me. Ak zazvoní zákazník, tak ide 
otvoriť tá, ktorá je práve na nohách, 
ak treba navrhnúť zákazku, idem ja, 
ak úpravu Marianka. Ak musím zo 
zdravotných dôvodov vypadnúť, tak 
ma fundovane zastúpi ona, ak vy-
padne ona, tak pracujem sama zas 
ja. Mám vypracovaný cenník našich 
zákaziek a úprav, a ceny stanovujeme 
podľa neho, lebo nájomné a odvody, 
elektrinu a materiál na šitie, musíme 
zaplatiť každý mesiac. A úpravy? 
Všetko ide, len malé dieťa do roka 
nie, hovorím žartovne, keď prinesú 
niečo upraviť. Za tie rozžiarené oči 
nám to stojí. Nestáva sa mi, že si so 
zákazníkmi neporozumiem. Aj keď 
som stratila otca ako päťročná, mala 
som komplikované detstvo v rodine 
zloženej z dvoch ovdovelých rodín, 
kde boli „moje deti a tvoje deti“, 
život sa so mnou pohrával naďalej, 
neodobralo mi to chuť do života a 
práce. Veď  „čo ťa nezabije, to ťa 
posliní.“ Toho sa držím a z každej i 
zlej skúsenosti si beriem ponaučenie. 
Asi som napokon naozaj narodená 
pod šťastnou hviezdou.                 

 Oľga Janíková

Teplé počasie prilákalo na dvojdňové kultúrne 
podujatie do amfiteátra v Knižkovej doline 
niekoľko stovák návštevníkov z Rače, ale aj 
zo širokého okolia. V sobotu dostali do nálady 
kapely Hrdza, Belasí, Meantime, Divozel, East-
ern Station, Pressburgrass, Zuza a ja, Bluegrass 
Time, L.P.S. a Peter „Petiar“ Lachký, v nedeľu 
úvodné skladby od skupiny Union Citygrass 
zazneli v podobe country. No na svoje si prišli 
aj obľúbenci folku, ktorý zahrala skupina Druhý 
Dych. Program vhodne doplnili z vlastnej dielne 

Nový Rownák a Arccus. Približne pred dvadsia-
tou hodinou sa areál amfiteátra zaplnil do pos-
ledného miesta ešte ďalšími hudby chtivými 
návštevníkmi. Dlho očakávaná hudobná skupina 
zo západu ČR Františka Nedvěda a jeho syna 
Vojtecha sa konečne objavila na pódiu v žiari 
farebných reflektorov. Návštevníci privítali českú 
hudobnú legendu búrlivým potleskom a výkrikmi 
Franta vitaj doma! O pár sekúnd sa rozozvučali 
gitarové tóny a spev celou dolinou. Standing ova-
tion bol tou správnou bodkou za úžasnú atmos-

féru a skvelý umelecký zážitok.
Text a foto: Miroslav Košírer 

Informácie poskytla OSVETA s.r.o,
organizátor Kultúrneho leta 2008

RAČAFEST – sviatok dobrej muziky

Priestor mali aj štvornohí miláčikovia

Otec a syn Nedvědovci

Jenny
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Foto: Martin Stropko Foto: Martin Stropko
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Opäť sa môžete zapojiť do pravidelnej vedomostnej súťaže 
nášho mesačníka. Vaše odpovede v obálke označenej heslom 
S.R.V. môžete do redakcie Račianskeho výberu doručiť  
viacerými spôsobmi:
l Do schránky v sídle redakcie na Žarnovickej ul. 7
l Poštou na adresu redakcie
l Elektronickou poštou na adresu  redakciarv@raca.sk 
Najskôr vyhodnotenie:
Mnohí ste vedeli, že pamiatkovo chránený objekt na Detvianskej ulici bol kedy-
si hostinec Raj, mimoriadne navštevovaný ešte pred I. svetovou vojnou, a keď 
sa povie v račianskom nárečí „lajtrovat“, tak to znamená voziť obrané hrozno.
Výhercami vedomostnej súťaže Račianskeho výberu S. R. V. č. 6 - 7 sa stali: 
Milan Holík a Jozefína Kaisová. Blahoželáme. Vecné ceny si môžu výhercovia 
vyzdvihnúť v redakcii Račiansky výber, Žarnovická ul. č. 7, Bratislava.

Súťaž S.RV. č. 8
1. Napíšte nám, čím bol kedysi známy 
dom na Detvianskej ul. č. 15.

2. Napíšte, čo v Račančine zna-
mená „halaparda: propíjat halapar–
du“.

Zo všetkých, ktorí pošlú správne 
odpovede, vyžrebujeme dvoch výhercov, ktorí získajú vecné ceny: 1.balíček 
vitamínových produktov, 2.balíček kozmetických prípravkov, ktoré si pre-
vezmú v redakcii.

Na odpovede čakáme do 14. 9. 2008, výhercov uverejníme v septembri.

Súťaž Račianskeho Výberu

Ceny venuje Spoločnosť PHARIM Rača,

v Obchodnom centre Račan

Račania 
na cestách necestách...

Pomaly končí leto a s ním aj rôzne prázdninové túlačky. Ak ste na 
ne cestovali vlakom, možno vás zaujme údaj o tom, že Bratislave 
patrí celouhorské prvenstvo v stavbe železníc v bývalom Rakúsko 
– Uhorsku. Už v apríli r. 1836 dalo mesto potrebné pozemky vznik-
nutej Bratislavsko-trnavskej železničnej spoločnosti na výstavbu 
železničnej trate cez Jur, Pezinok a Modru do Trnavy. Súčasne sa 
zaviazalo odkúpiť od Spoločnosti 200 až 300 akcií. Celú železničnú 
trať slávnostne spojazdnili v r. 1846 a cesta prvému vlaku až do Tr-
navy trvala – podľa dobových správ – dve a pol hodiny a vyžiadala 
si 6 prepriahnutí.

To prvé sa konalo v Rači, kde v priestoroch zájazdového hostin-
ca „U zeleného stromu“/ dnes Peklo na Púchovskej ul./ boli stajne 
pre požadované ťažné kone. Úsek konskej železnice do Rače bol 
spojazdnený už v roku 1840, 27. októbra zastala v malej staničke 
prvá vlaková súprava. Spomínaná konská železnica premávala z 
Bratislavy do Trnavy, neskôr Serede a Leopoldova až do r. 1872, 
kedy bola prebudovaná na paru.

V 19. storočí sa do Bratislavy zbiehalo päť poštových liniek, z 
nich najstaršie boli vodné cesty v smere na Viedeň a Pešť. Po Du-
naji plávali aj veľké, takmer 50 metrov dlhé a vyše 6 metrov široké 
lode, niektoré aj s nákladom do 350 ton. Nečudo, že ich proti prúdu 
museli ťahať kone v špeciálnych postrojoch. Avšak 2. septembra 
r.1818 priplávala do Bratislavy prvá parná loď Carolina Antona 
Bernarda, schopná plávať po prúde, ale aj naprieč a proti prúdu. 
Lodná doprava sa rýchlo preorientovala na paru aj rozrástla, veď 
v r. 1850 vlastnila už Dunajská parolodná spoločnosť 37 parníkov, 
10 nákladných lodí a 15 remorkerov.

Je veľa zaujímavých zápisov o lodiach na bratislavskom úseku 
Dunaja. Napríklad:

V osobnom denníku ruského cára Petra Veľkého možno čítať 
vetu: „ Byli v Prešporke.“ Viaže sa k r.1688, kedy tento cár, ces-
tujúc inkognito po Európe, navštívil kvôli stavbe lodí aj Bra– 
tislavu / 18. júna 1688 /, a to v sprievode admirála Leforta a ge–
nerála Golovina. Loďou sa už v r. 1563 priplavil do Prešporka na 
svoju korunováciu uhorský kráľ Maximilián a po ňom neraz bola 
do korunovačných slávností ďalších kráľov a kráľovien zahrnutá 
aj slávnostná plavba po tejto impozantnej rieke. Plavbu z Viedne 
do Bratislavy nájdeme opísanú aj v denníku svetoznámeho roz-
právkara H. Ch. Andersena.

Ktovie, koľko a aké významné osobnosti navštívili Bratislavu 
v priebehu jej histórie? A ktoré z nich zamierili aj do Rače alebo 
prechádzali cez ňu? Ktovie, do koľkých z 50 prešporských vinární 
putovalo kvalitné račianske víno? Ktovie, či do hostinca Tri zelené 
stromy, kde sa konali obrovské obedy pre členov šľachtického 
poľovníckeho spolku, ale aj prírodovednej spoločnosti nedodávali 
nielen víno, ale aj ulovenú divinu práve Račania?

Vďaka farskej kronike, vedenej nanovo od r. 1732, získavame 
cenné informácie z histórie našej obce. Napríklad o tom, že v r. 
1818 bol v kostole nahradený drevený chórus murovaným, že v 
r. 1824 bola vykopaná obecná studňa 10,5 m hlboká, že v roku 
1826 postavili Račania novú katolícku školu na priestranstve pred 
kostolom, že 23.augusta r. 1831 prepukla v Rači ázijská cholera, na 
ktorú zomrelo do konca septembra 170 Račanov. Pritom mala obec 
v tom období len 2019 obyvateľov.

Veľa cenných informácií sa viaže k rokom meruôsmym, ktoré sú 
veľkými písmenami zapísané do novodobej histórie slovenského 
národa. V Rači by sme mali začať asi 14. májom 1848, keď v ko-
stole farár Hájek vysvätil zástavu Národnej gardy. Do jej radov 
vstúpilo viac ako 100 račianskych mužov a mládencov, ako o tom 
svedčí súpis členstva z 22. júna 1848. Dôležitými, ale aj rozpo-
ruplnými informáciami z tohto obdobia sa budeme podrobnejšie 
zaoberať o mesiac.                   Mgr. Dobroslava Luknárová 
Použitá literatúra: P.Dvořák: Zlatá kniha Bratislavy, 1995,  
J. Podolák : Rača, 1989, Ľ. Havlovič: Rača, 2002
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Kam za športom v septembri:
Futbal 
II. Liga Západ   
13.septembra  o 17.00 FK Rača – Púchov
27.septembra  o 17.00 FK Rača – Topoľčany
V. Liga mesto 
13.septembra  o 10.30  ŠK Krasňany  - Trnávka B
27.septembra  o 10.30  ŠK Krasňany – Volkswagen

20.septembra o 13.00 Memoriál Miloša Sedramača ihrisko 
FK Rača
18.septembra braný pretek pre žiakov ZŠ areál Knižkova 
dolina
20-21. septembra Račiansky pohár v BMX 
20 .septembra  Račiansky strapec 17.ročník súťaže v karate 
na ZŠ Tbiliská
21.septembra o 9.00 šachový turnaj v Krasnianskej besede
21.septembra o 9.30 na ZŠ Tbiliská Vinobranecký pohár vo 
volejbale starších žiačok

A m a t é r s k e 
mužstvá v hokej–
bale sa stretli na 
Tbiliskej ulici. 

Bolo nás šesť. 
Počasie nám 
prialo ako po 
minulé roky, 
a tak sa hráči 
chladili v malom 
bazéne, ktorý 

ocenili najmä deti. Turnaj 
prebehol bez vážnejších 
zranení, až na jedno, rozbitú 
hlavu a pár strkaníc, ktoré 
boli zapríčinené prehnanou 
túžbou po víťazstve. Tento 
rok nám guláš navaril kamarát 
Majlo, ktorý niektorí víťazi 
turnaja chceli vymeniť za svoj 
víťazný pohár. Zvíťazil team 
Schop 24.SK z Ružinova, 
ktorý porazil vo finále trojná-
sobného víťaza team IN 
LINE Rača. V boji o tretie 
miesto vyhral team RUSKO z 
Petržalky nad CALAMITY z 
Rače, ktorému nepomohla ani 
taktická výmena brankárov. 
Piaty bol KUKO Team z Rače  
a za ním PAPO z Trnavy. (kuko)

Leonidas už po piaty krát
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Aj tento rok sa uskutočnili 
na počesť Gen. M. R. 

Štefánika cyklistické preteky 
GP Bradlo 2008. Štart bol v 
Rači, a tak v Parku na Detvian-
skej ul. po odohraní francúzskej 
a slovenskej hymny Račiankou 
odovzdali vence pri pomníku 
Padlých hrdinov prednostka 
MÚ Bratislava – Rača Dag-
mar Kramplová spoločne so 
zástupcom starostu a poslan-
com NR SR Rafaelom Rafa-
jom. Peknou kulisou tohto aktu 
bol slávnostný nástup spolku 

vyslúžilých vojakov 
Gen. M. R. Štefánika 
so sídlom v Rači. 
Okrem slovenskej 
cyklistickej elity prišli 
aj pretekári z Českej 
Republiky, Rakúska, 
Poľska, Maďarska, 
Slovinska, Francúz-
ska a Talianska.

Zvíťazil maďarský 
cyklista Péter Kusz-
tor. Za ideálneho počasia 
prešiel 170 km trasu z Bra–
tislavy - Rače k Mohyle M. 

R. Štefánika na Bradle za 
necelé štyri hodiny. Na konto 
si víťazstvom pripísal prémiu 

1450 €. S odstupom 24 
sekúnd za ním do cieľa 
prišiel Maroš Kováč 
z Dukly Trenčín, tre-
tiu priečku si vybojoval 
Rostislav Krotký zo 
Sparty Praha. V stúpaní 
na Pezinskú Babu sa 
od pelotónu odpútala 
trinásťčlenná skupina, 
ktorá išla spoločne až do 
Brezovej pod Bradlom. 

V náročnom kopcovitom zá-
vere sa roztrhala a najviac síl 
mal práve Kusztor.    (ms,mp)

Na nultý ročník minifutbalového turnaja MINI 
RAČA CUP na Tbiliskú prišli štyri račianske 
mužstvá: Stará Rača, Dolná Rača, Gelnická a 
Horná Rača. Hralo sa systémom každý s každým 
na 35 minútový hrací čas. V kvalitnom finále pl-
nom nasadenia a pekných akcií si to rozdala Horná 
Rača proti Gelnickej. Z víťazstva sa po urputnom 
boji nakoniec tešili mladí futbalisti z Hornej Rače 
po tesnom výsledku 1:0, keď víťazstvo zabezpečil 
svojím gólom Peter Sládeček.

O toto výborné športové podujatie s peknou 
diváckou kulisou sa organizačne zaslúžili Michal 

Vančo a Tibor Tarči, v spolupráci s Komisiou 
školstva a športu MÚ Bratislava - Rača. 

Prvý ročník sa uskutočnil 16. augusta. Záštitu 
nad ním prevzal a putovný pohár zabezpečil po-
slanec MČ Bratislava – Rača JUDr. Juraj Madzin. 
Sily si opäť zmerala Gelnická proti Hornej Rači. 
Poradie bolo tentoraz opačné keď Gelnickej 
zabezpečil víťazstvo utešeným gólom Anton 
Kudláč Na treťom mieste sa umiestnilo družstvo 
Starej Rače a na štvrtom Dolnej Rače. 

Marek Porvazník

MINI RAČA CUP začal písať históriu

Bradlo stálo veľa síl

Predseda Juraj Madzin a podpredsedníčka 
Komisie školstva a športu Martina Rovenská 
boli s priebehom turnaja spokojní.

Michal Vančo dokumentoval svoje 
nadšenie aj príznačným tetovaním.

Futbalový klub FK Rača pozýva mladých 
nadšencov narodených od roku 1994 
do roku 2000 do svojich radov. 
Info: Marek Porvazník 0905 418 485

Foto: Martin Stropko
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Toxoplazmóza
Stále vzrastajúci počet túlavých zvierat je ce-

lomestský problém. Dovoľte mi, aby som v tejto súvislosti upozor-
nila na ochorenia, ktoré tieto zvieratá prenášajú, a ktorými môžu 
ohroziť aj človeka. 

Znepokojujúci je hlavne výskyt mačiek, ktoré nás môžu ohroziť 
a vyvolať ochorenie  vyvolané vnútrobunkovým parazitom Toxo-
plazma gondii. Toxoplazmóza je teda infekčné ochorenie. Ľudia sa 
môžu nakaziť jeho pôvodcom hlavne kontaktom s mačacími fekália-
mi alebo prijímaním nakazeného surového mäsa. Toto ochorenie 
má výrazný tzv. teratogénny efekt (u tehotných žien môže spôsobiť 
závažné poškodenie plodu), a tým aj narodenie mŕtveho alebo výrazne 
poškodeného dieťaťa. U osôb s oslabenou imunitou vyvolá ochorenie, 
ktoré môže prebiehať rôznymi formami.

Mačka sa týmto parazitom nakazí najčastejšie od hospodárskych 
zvierat. V jej zažívacom trakte pokračuje vývoj parazita a vylučuje sa 
stolicou. Po nakazení je mačka infekčná asi 2-3 týždne, potom získava 
prirodzenú imunitu. So zárodkami v truse sa stretávame preto najčastejšie 
u mladých mačiek, ktoré majitelia kŕmia nedostatočne premrazeným mä-
som, alebo u mačiek, ktoré sa pohybujú voľne a lovia myši a pod. Mačka 
chovaná v byte sa nakazí málokedy. V súvislosti s možnou nákazou je 
potrebné spomenúť aj možnosť  dlhodobého prežívania tohto parazita v 
pieskoviskách, kde mačky často vykonávajú svoju potrebu.
Získaná toxoplazmóza  prebieha vo viacerých formách:
1. uzlinová - chrakteristické je zdurenie lymfatických uzlín pod 
čeľusťou, pod pažou alebo v slabinách
2. očná forma - prejavuje sa zápalom sietnice
3. mozgová forma - prejavuje sa u ľudí so zníženou imunitou
4. gynekologická forma - prejavuje sa sterilitou, opakovanými potrat-
mi, patologickým tehotenstvom
Medzi základné príznaky choroby patrí teplota (niekedy trvá len krát-
ko), rozmazané videnie, zväčšenie uzlín, bolesti  svalstva, poruchy 
spánku a pod. Upozorňujem, že ochorenie môže prebiehať aj ako bez-
príznakové.
Najdôležitejšia je prevencia:
1. je treba ochrániť stravu pred nákazou (umývanie ovocia, ochrana 
jedla pred muchami a švábmi)
2. vyhnúť sa kontaktu s mačacími fekáliami, prípadne aj pri čistení 
WC, doma chovaných mačiek,  je lepšie použiť rukavice
3. neprichádzať do styku s mačkami chovanými vonku,  alebo cudzí-
mi mačkami
4. nejesť surové mäso, vajcia a mlieko

Jana Radošinská

Riadková inzercia
l Dovoľujeme si oznamiť otvorenie Advokátskej kancelárie 
vo Vajnoroch, JUDr. Justína Lajčáková, Roľnícka 187, 831 07 
Bratislava
l Opravy TV: OTF, OVP – u zákazníka, tel.: 02/44255369, 
0903 356466
l TV servis u zákazníka. Tel.: 02/44882519,02/62410807, 
0905 846 710
l Oprava práčok. Tel.: 0907 795 713, 02/44871305 ,???
l Kúpim záhradu v Rači. 0902387485
l Firma Riči. Čistenie peria, výroba a predaj paplónov a 
vankúšov. Bratislava, Robotnícka 10. Tel.: 02/444 511 00
l Firma zaoberajúca sa výstavníctvom prijme montéra 
výstav, VP skupiny C,B. Požadujeme: technickú zručnosť, 
zodpovednosť. Tel.: 02/49207311,0905719296.
l Predám garáž na Hagarovej ulici v Rači. Cena dohodou.
Tel.:0903 402476
l Hľadám priestor na reštauráciu v Ba – Rača od 150 do 300 
m2 . 0911 778881
l Hotel Barónka**** Bratislava prijme upratovačku do 
reštaurácie. Nástup možný ihneď. Veľmi výhodné platové 
podmienky. Pracovná doba: každý druhý víkend, po 6 h. 
Kontakt:0918/ 990 067
l Hotel Barónka**** Bratislava prijme do TPP prevádzkara/ 
- ku + upratovanie do relaxačného centra (bazén, fitnes, sauna, 
solárium). Nástup možný ihneď. Nástupný plat: 16.000,- Sk v 
hrubom. Kontakt:0918/ 990 067
l Firma v Rači hľadá upratovačku na dohodu 44882954.

Radí lekár

Zdravotné stredisko v Rači na Tbiliskej 6 
praktický lekár pre deti a dorast
MUDr. Kubovčáková Mariana 

tel.44 87 38 32,    mobil 0910/92 38 32
web: www.detsky-lekar.sk
mail info@detsky-lekar.sk
ordinačné hodiny
pondelok  7,30  -  10,30 h
utorok   7,30  -  10,30 h
streda   7,30  -  10,00 h
štvrtok              13,30  -  17,00 h
piatok   7,30  -  10,30 h
poradňa pre deti od 0 do 2 rokov
streda  10.30 – 13.00 hod.
pre deti od 3 do 5 rokov, 17 a 19 roční
pondelok 10.30 – 12.00 hod.
pre deti od 7 do 15 rokov   
utorok  10.30 – 12.30 hod.
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Dňa 19.6.2008 uplynuli 2 roky, 
čo nás navždy opustila manželka 
Anna Veselská. Spomína 
celá rodina, venujte jej tichú 
spomienku.

Už je to rok, čo nás opustila naša 
drahá Terézia Hubačová, rod. 
Wűrflová. Mami, chýba nám Tvoj 
milý úsmev, Tvoje zrobené ruky, 
ktoré láskali pravnúčatá... Odpočívaj 
v pokoji. Smútiaca rodina.

Dňa 23. 7. 2008 nás navždy 
opustila Viola Garaiová, rod. 
Ryvaničová. Ďakujeme všetkým, 
ktorí sa s ňou prišli rozlúčiť na 
poslednej ceste i za prejavenú 
sústrasť. Smútiaca rodina.

Dňa 16.8.2008 uplynuli 3 roky, 
čo nás navždy opustil manžel, 
otec, svokor a dedko Stanislav 
Čík. Kto ste ho poznali, venujte 
mu tichú spomienku. Manželka 
a dcéra s rodinou.

Dňa 20. augusta uplynulo 
20 rokov, čo nás opustil môj 
manžel Karol Gschweng. Kto 
ste ho poznali, venujte mu tichú 
spomienku. S úctou manželka s 
rodinou.

28. augusta 2008 uplynu-
lo 10 rokov, čo nás náhle 
opustil náš milovaný manžel, 
otec a dedko Jozef Rihák. 
S veľkou láskou a úctou 
spomínajú manželka, deti a 

vnúčatá.

Už je to 10 rokov, čo nie si 
medzi nami, oživujeme Ťa 
už iba spomienkami. Bol si 
veselý, čestný, zodpovedný, 
ku každému ako dobrý brat, 
preto Ťa mal každý rád. Tieto 
vlastnosti nech veľkým tromfom budú aj v 
deň Božieho súdu. Praje Ti to nocou, dňom 
tá, čo pri Tebe stála v dobrom a v zlom. 
Dňa 24.9.1998 odišiel na večnosť Tomáš 
Paškevič vo veku 46 rokov. Spomína 
manželka Janka.

„Ako tíško žil, tak tíško odišiel. 
Skromný v živote, veľký vo 
svojej dobrote. Na tvoju lásku 
spomíname s vďakou, a v 
tichom, dojatí, na všetky obete, 
nebolo veru lepšieho ocka na 
svete.“

Dňa 10. septembra si pripomenieme 10. 
výročie úmrtia nášho drahého manžela, 
ocka a opapu Jaroslava Hlinku. S láskou 
spomínajú manželka Betka a deti Janko, 
Betka, Jarko s rodinami.

  Spomienky

Kačica 
á la kožuch s mamčou

SVV gen. M. R. Štefánika
(júl,august,september)
júl
Adela Číková, Anna Cibuľková
august
Mária Vŕbová, Dušan Vydarený, Emil Janata, Ján 
Antalík, Vojtech Polakovič, Janka Paškevičová, 
Antonia Bednáriková, Ľubomír Hromek, Filip 
Dárius, Jozef Moravanský         
september
Karol Blažo, Jozef Melcer, Milan Madola, Mar-
cela Dobroslávková, Mariana Mehešová, Július 
Stano                      
Klub dôchodcov Rača
(september)  
Anna Bendžová, Terézia Krebsová
Klub dôchodcov Krasňany
(september)
Pavla Vrtochová
Slovenský zväz invalidov ZO Rača
(september)
Oľga Polakovičová, Albína Lukačovičová, Štefan 
Farkaš, Viliam Fiala, Terézia Koková, Dagmar 
Kratochvílová, František Madola, Mária Kram-
plová, Mária Juričko–vičová, Nina Zelenková

   JubilantiZ

Potrebujeme: 1 kačicu, 1 vykostené kurča, 
15 dkg morčacích pŕs, chren, soľ, maslo, 
bazalku.
Postup: Očistenú kačicu zvnútra po-
solíme. Celé vykostené kurča rozložíme, 
posolíme a dáme na naň vrstvu strúhaného 
chrenu. Na to položíme stočené morčacie 
prsia a trochu masla. Kura zavinieme a 
stiahneme dookola špagátikom, aby nám 
vliezlo do kačice. Takto pripravené kurča 
vložíme do kačice a túto uzatvoríme 
ihlami. Do pekáča dáme maslo, vložíme 
kačicu a posypeme bazalkou. Prikryjeme 
ďalším pekáčom a dáme do rúry. Po 
upečení kačicu rozstrihneme a rozporcu-
jeme. Kurča spolu s morčacími prsiami 
nakrájame na plátky.                           (hd)

Poďakovanie
Aj touto cestou vyslovujeme úprimné poďakovanie 

p. Viere Bednaričovej z Výhonskej ulice za hodnot-
nú kolekciu kníh, ktoré nezištne venovala do fondu 
knižnice na Žarnovickej ulici.
Veríme, že samotní čitatelia ocenia tieto prírastky.(r)

Seniori z Krasnian sa pravidelne stretávali v klube. 
V súťaži Krasniansky Vševedko zvíťazila Mária 
Dudášová, druhá bola Marta Szalayová a tretí Bohu–
mil Hanzlovský. K tradičným aktivitám klubu dôchodcov 
patrí i účasť na oslavách sviatku Cyrila a Metoda. Kras-
nianski seniori boli na zájazde do Topoľčianok (navštívili 
Národný žrebčín, Národopisnú izbu a exteriéry zámku) 
a do Nitry, kde si prezreli expozície nitrianskeho hradu. 
Na výlete do Piešťan absolvovali vyhliadkovú plavbu 
loďou po Sĺňave, prezreli si kúpeľný ostrov, a zlepšili 
si kondíciu na termálnom kúpalisku Eva. Na základe 
ponuky miestneho úradu Krasniančania boli pri štarte 
medzinárodného cyklistického preteku Bradlo 2008 a 
následne sa autobusom presunuli do Brezovej pod Brad-
lom, kde privítali cyklistov v cieli a spolu so zástupcami 
mestskej časti vzdali poctu M. R. Štefánikovi pri jeho 
mohyle. Poslednou letnou aktivitou je výlet na Malý 
Slavín spojený s oslavou výročia SNP a príjemného 
strávenia voľného času v prírode.                             (jh)

Krasnianski dôchodcovia v lete
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Kultúrne stredisko Žarnovická
(OSVETA s.r.o. tel. č.: 02/4488 9319, 0911 212 143)
1. 9. 17.00 Deň ústavy – DH Račianka, sade-
nie lipky Park pri cintoríne, Detvianska ul.
2. 9. 16.00 Rokovanie MZ MČ Bratislava – Rača
2. 9. 18.00 ZO SZZ – prednáška
6. 9. 15.00 SZI ZO Rača – 50. výr. založenia
8. 9. 18.00 Poslanecký deň
9. 9. 16.00 Výborová schôdza MO SZI
19. -21. 9. Račianske vinobranie 2008 - Am-
fiteáter Knižkova dolina 
23. 9. 10.00 Predaj lacných odevov a dom.potrieb
29.–30.9. 10.00 Predaj lacných odevov a dom. 
potrieb
30. 9. 18.00 ZO SZZ – výborová schôdza 
Krasnianska beseda
Kadnárova č. 19 (tel.č.: 02/4488 2088)  
8. 9. 18.00 Poslanecký deň 
24.9. 14.30 Súťaž krížovkárov - osemsmeroviek
Št 17.15-19.45 Joga (p. Jurášek)

Kultúrne stredisko Impulz
Dopravná 22 (tel.č.: 0903 115 125) 
8. 9. 18.00 Poslanecký deň 
Po 13.30 Výučba hry na gitaru  
Po,Št 19.00 Cvičenie žien
Ut,Pi 15.00-16.00  Čitateľský kútik, Knižnica
Ut, Pi 16.00-20.00 Klubové popoludnia 
Št 16.00-18.00 pre deti a mládež
Št 15.00-16.30 Klub dôchodcov Východné

Klub dôchodcov Rača
Žarnovická 7 (tel.č.: 02/4488 3345)
Po 14.00-18.30, Ut - St 14.00-16.30, Št 13.30-16.30
3.9. 10.00 Zasadnutie samosprávy 
       14.30  Prednáška
4.9. 10.00 Zasadnutie výboru ZO JDS
20.9. 9.00 Návšteva družob. KD z Hlohovca
20.-21.9. 10.00 Výstava ručných prác členov 
KD Rača a JDS (Knižková dolina)
Pondelky: 14.00 Priateľské a spoločenské 
posedenia v klube
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Utorky: 14.00 Šikovné ruky, lúštenie krížoviek
Stredy: 15.00 Meranie tlaku krvi (Mgr. Valová) 
Štvrtky: 13.30 Spevácky krúžok - nácvik
Klub dôchodcov Krasňany
(tel.č.: 02/ 4488 2088) 
Po, Št 14.00-17.00 Priateľské stretnutia v klube
1.9. Účasť na oslavách Dňa Ústavy SR
2.9. 13.00 Výbor ZO JDS Krasňany
       14.30 Výbor ZO SZTP Krasňany
3.9. 14.30 Krúžok krížovkárov
8.9. 13.00 Výbor KD Krasňany
        14.30 Zdravot. prednáška MUDr. Radošinská
       18.00 Poslanecký deň
17.9. 08.00 Zájazd do Šaštína, Skalice a Hodonína 
19.-21.9. Účasť na Račianskom vinobraní 2008
28.9. 15.30 Účasť na Divinových hodoch 2008
29.9. 14.30 Krasniansky Vševedko 3 – vedo-
mostná súťaž

Slovenský zväz invalidov ZO Rača
Albánska 14, (tel.č.: 02/4488 4264)
6. 9. Slávnostná členská schôdza k 50. výročiu 
založenia organizácie
10.9. Kúpanie Veľký Meder   
28.9.-4.10. Rekondícia

Katolícke bohoslužby 
Farský kostol sv. Filipa a Jakuba: 
Utorok-Sobota: 18.30, Nedeľa: 7.30, 10.30 
Domov dôchodcov: Pondelok 15.30
Kostol Panny Márie Pomocnice 
kresťanov: Pondelok 18.30, Utorok, Štvrtok, 
Piatok, Sobota 7.00, Streda 7.15, Nedeľa 9.00 
– detská svätá omša, 18.30
KS Impulz, Východné: 
Streda 17.00, Nedeľa 8.00
Krasnianska beseda: Nedeľa 9.15
www.fararaca.sk

Služby Božie ECAV 
Cirkevný zbor Evanjelickej cirkvi augsbur-
ského vyznania Bratislava-Rača
(Alstrova 39, t. č.: 02/4488 3403) 
Vás pozýva na bohoslužobné stretnutia: 
Evanjelický kostol (Alstrova ul.)

Nedeľa 8.30 Služby Božie
Detská besiedka sa koná v nedeľu o 9.45 h v zbor. 
sieni (V nedeľu: - 7.9. budú Sl. Božie s témou 
začiatku nového školského roka 2008/2009
- 14.9. budú Sl. Božie s Večerou Pánovou)
2.9. Ut. o 9.30 h budú Sl. Božie v Dome 
dôchodcov, Podbrezovská ul. 28
Stredotýždňové večerné Služby Božie sa 
konajú v stredu o 18.00 h.
Dorast a mládež máva svoje stretnutia v sobotu 
17.00 h a o 18.00 h.
(Zmenu programu si vyhradzuje sám život) 

Kresťanský zbor v Rači   
Alstrova 38, (tel.č.: 0908 390753,www.kzraca.sk)
KZ Žarnovická  7:
Nedeľa 9.30 Večera Pánova
            11.00 Bohoslužby pre celú rodinu
            11.00 Detská besiedka
KZ Alstrova 38:
Utorok  18.30 Výklad Biblie, téma: Prorok 
Jonáš
Streda 18.30 Stretnutie mládeže (tel.č. 0905 
246234)
Domov dôchodcov, Podbrezovská 28:
Posledný štvrtok v mesiaci o 9.30

Prednáška Slovenského zväzu záhradkárov 
ZO 3 – 2 Bratislava – Rača bude dňa 2. 9. 2008 
o 18.00 h v KS na Žarnovickej ulici.
Témy:  Množenie, sortiment a zásady správne-
ho pestovania jahôd. Letné a jesenné výsevy a 
výsadby zelenín.

28.9. 14.00 DIVINOVÉ HODY  - 5.ročník
exteriér Krasnianskej kúrie, Hubeného ul. 21


